
 
Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen sekä kuntien/kaupunkien ateria- ja 
puhtauspalveluiden in-house yhtiöiden perustaminen sekä osakas- ja 
perustamissopimusten hyväksyminen 

 
Kaupunginhallitus 16.05.2022 § 225 
 
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 

 Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen aluevaltuusto on 21.3.2022 
hyväksynyt periaatepäätöksen, jonka mukaan osana koko Pohjois-
Pohjanmaan ateria- ja puhtauspalveluiden järjestämistä voidaan perustaa 
enintään kolme uutta alueellista in-house -yhtiötä. 

 Pohjois-Pohjanmaan kunnista in-house -yhtiöiden valmisteluun on 
myönteisen kannan ilmaissut 27 kuntaa. Kunnat sekä hyvinvointialue ovat 
nimenneet edustajansa in-house -yhtiöitä valmistelevaan ohjausryhmään.  
Ohjausryhmä on asettanut keskuudestaan valmisteluryhmän, joka koostuu 
kuntien ja hyvinvointialueen edustajista. Valmisteluryhmä ja ohjausryhmä 
ovat valmistelleet in-house -yhtiöitä koskevia asioita. Työtä ovat tukeneet 
juridiikan ja talouden asiantuntijat.  

 Valmistelu- ja ohjausryhmä on saattanut työnsä valmiiksi. Valmistelun 
aikana on laadittu mm. luonnokset osakassopimuksesta, 
yhtiöjärjestyksestä, yhtiön toiminnan kuvaus sekä talouslaskelmat, joista 
käy ilmi mm. pääomituksen tarve ja osakkuuden määräytymisperusteet. 
Asiakirjat ovat liitteinä ja niiden sisältö esitetään hyväksyttäväksi tässä 
päätöksessä. 

 Yhtiön käytännön perustamistoimista vastaa hyvinvointialue. Ennen 
palveluiden tuottamisvastuun siirtymistä yhtiöillä on huomattava määrä 
operatiivista valmistelutyötä, joka edellyttää sitovaa päätöstä 
osakkuudesta toukokuun 2022 loppuun mennessä.  

 Mikäli kunnat eivät lähde mukaan yhtiöön riittävällä laajuudella, yhtiöiden 
lukumäärää tarkastellaan uudelleen, jolloin yhtiöiden omistuspohja ja 
määrä voivat muuttua. Tämän vuoksi esitetään, että kunnan- tai 
kaupunginhallitus tai johtava viranhaltija tai kunnan- tai kaupunginjohtaja 
valtuutetaan tarvittaessa hyväksymään kunnan osallistuminen yhtiöön sen 
muuttuneella omistajarakenteella. 

 In-house asiaa koskien on Raahen kaupungin ateria- ja puhtauspalveluiden 
henkilöstön kanssa käyty yhteistoimintaneuvottelut 9.5.2022 alkaen. 



 Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen Ateria- ja puhtauspalveluiden 
projektipäällikkö Tanja Koski ja Pohjois-Pohjanmaan hyvinvointialueen 
konsernipalveluiden johtaja Jouko Luukkonen esittelevät in-house 
yhtiöittämistä kaupunginhallitukselle 16.5.2022. 

Liitteet Kutsu osakkuuteen ateria- ja puhtauspalvelut in-house yhtiöön 
Osakassopimus 20.4.2022 
Yhtiöjärjestys 20.4.2022 
Toiminnankuvaus in-house yhtiöt 2022 
Talouslaskelmia 14.4.2022 
Ateria- ja puhtauspalvelut 16.5.2022 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 

Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle:  
 
Raahen kaupungilla on mahdollisuus tuottaa ateria- ja puhtauspalveluita 
oman palvelukonseptinsa mukaisesti, ja tällä voidaan saavuttaa laadukas 
sekä edullinen palvelutaso. Raahen kaupunki päättää, ettei lähde 
nykyisessä tilanteessa in-house yhtiöittämiseen mukaan. Sote-palveluiden 
osalta ateriapalvelut siirtyvät hyvinvointialueelle. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että tekninen johtaja Jarkko Vimpari esitteli asiaa 
kokouksessa. 

Kaupunginvaltuusto 23.05.2022 § 72    

527/00.04.01/2022    

Liitteet Kutsu osakkuuteen ateria- ja puhtauspalvelut in-house yhtiöön 
Osakassopimus 20.4.2022 
Yhtiöjärjestys 20.4.2022 
Toiminnankuvaus in-house yhtiöt 2022 
Talouslaskelmia 14.4.2022 
Ateria- ja puhtauspalvelut 16.5.2022 

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Raahen kaupungilla on mahdollisuus tuottaa ateria- ja puhtauspalveluita 
oman palvelukonseptinsa mukaisesti, ja tällä voidaan saavuttaa laadukas 
sekä edullinen palvelutaso. Raahen kaupunki päättää, ettei lähde 
nykyisessä tilanteessa in-house yhtiöittämiseen mukaan. Sote-palveluiden 
osalta ateriapalvelut siirtyvät hyvinvointialueelle. 



Päätös Hyväksyi esityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että tekninen johtaja Jarkko Vimpari esitteli asiaa 
kokouksessa. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Keskustan valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Kristiina Mutka-Leinonen. 
Puheenvuoro liitettiin kirjallisena pöytäkirjaan. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Raahen Vasemmiston valtuustoryhmän 
ryhmäpuheenvuoron asiassa käytti Katja Hänninen. Puheenvuoro liitettiin 
kirjallisena pöytäkirjaan. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että ateria- ja puhtauspalvelupäällikkö Riitta 
Pekkala poistui kokouksesta asian käsittelyn jälkeen klo 20.28.


